
V Počenicích i Tetěticích se nacházejí 
hřiště s umělým povrchem. Zastupitelé 
řešili, jestli je nechají opravit, nebo ra-
ději postaví nové. Firmy, které předložily 
cenovou nabídku na opravu,  vypočítaly 
náklady na hřiště v Počenicích na 627 672 
korun, v Tetěticích na 293 051 korun. 

„Rozhodli jsme se, že v letošním roce 
hřiště v takovém rozsahu opravovat  ne-
budeme. Oslovíme odborné firmy a ne-

cháme si udělat cenovou nabídku na to, 
aby byl z povrchů odsátý písek a odstra-
něn prorůstající mech,“ řekla starostka 
Pavlína Procházková.

Obec nechce nechat v Tetěticích udě-
lat nové hřiště také proto, že už bylo tři-
krát zaplavené blátem. 

„Pokud by se mělo budovat, tak urči-
tě musíme najít jinou vhodnou lokalitu“, 
uzavřela starostka.

Obec prověřovala možnosti, zda exi-
stuje dotační titul, ze kterého by mohla 
nechat opravit zídku okolo kostela. Sta-
rostka celou záležitost konzultovala s od-
borníky a poté se zastupitelé rozhodli, že 
o dotaci žádat nebudou. Maximální mož-
ná částka, kterou je lze získat, činí 200 000 
korun, což by podle propočtů nepokrylo 

ani třetinu nákladů.
„Dotace byly bohužel pokráceny. Po-

čkáme na příští rok, kdy bude vypsaný 
jiný dotační titul. Věříme, že bude výhod-
nější. Zídku z rozpočtu financovat nebu-
deme,“ řekla k záležitosti starostka Pavlína 
Procházková. 

texty: Jana Hlavinková

Milí 
spoluobčané,

začíná nám 
jaro, což je vidět 
i v naší obci. Svítí 
sluníčko, a tak se 
nikomu nechce 
sedět doma. Díky 
tomu se u nás na 
jaře a v létě pořá-
dá mnohem více kulturních i sportovních 
akcí. Musím říct, že oproti jiným vesnicím 
máme opravdu hodně spolků, hodně akcí, 
ze kterých si vybere opravdu každý. Téměř 
každý víkend je něco a vy se můžete roz-
hodnout, jestli půjdete na fotbal, nebo se 
svými dětmi na akci pro ně určenou, na 
výlet s klubem turistů, nebo navštívíte 
taneční zábavu v Ořechovém sadu. Jsem 
ráda, že tady máme spoustu aktivních lidí, 
kteří něco dělají pro ostatní.

Chci Vás pozvat na akci Společně za krá-
sami Mikroregionu Morkovsko na kole 25. 
května. V každé obci v mikroregionu bude 
stanoviště, kde získáte razítko. Záleží na 
Vás kolik obcí a stanovišť objedete, na co 
si troufnete. V případě nasbírání šestnácti 
razíte se dostáváte do slosování o hodnot-
né ceny. Cíl bude v Lutopecnách, kde bude 
nachystáno občerstvení i zábava. 

Co se týče investic, v letošním roce se do 
ničeho velkého nebudeme pouštět. Víte, 
že nás v budoucnu čekají finančně vel-
mi náročné akce, například cyklostezka. 
Proto musíme velmi pečlivě zvažovat, do 
čeho budeme investovat. Máme přesně 
daný rozpočet, který není nafukovací. Ka-
ždý z nás vidí priority v něčem jiném, vím, 
že máte spoustu nápadů, co by se mělo 
opravit či zrekonstruovat, ale nelze vyho-
vět všem. Postupně, během let, se bude-
me pouštět do dalších akcí, jaké přesně to 
budou, o tom rozhodneme se zastupiteli 
podle priorit a finančních možností. 

Přeji Vám krásné jaro i léto.

S úctou, Pavlína Procházková 

www.pocenice.cz

NOVÁ HŘIŠTĚ S UMĚLÝM POVRCHEM 
SE DĚLAT NEBUDOU 

O DOTACI NA ZÍDKU SE BUDE ŽÁDAT 
PŘÍŠTÍ ROK 

SLOVO STAROSTKY

2
2019

Zpravodaj obce
POČENICE - TETĚTICE

Na výroční valné hromadě byli někteří členové Sboru dobrovolných hasičů 
Počenice oceněni věrnostní medailí. Více na str. 9. 
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MNOŽÍ SE ČERNÉ SKLÁDKY, OBEC JE LIKVIDUJE NA SVÉ NÁKLADY 

OBEC PÁTRÁ PO TOM, KOMU PATŘÍ POZEMEK 
UPROSTŘED FOTBALOVÉHO HŘIŠTĚ 

V obci velmi dobře funguje 
odpadové hospodářství. Jsou 
pravidelně sváženy popelnice 
s komunálním odpadem a lidé 
mají k dispozici kontejnery na 
plast, papír, sklo a kov. Jednou 
ročně se pořádá i sběr železa 
a dvakrát ročně nebezpečného 
odpadu. Jednou měsíčně probí-
há svoz žlutých pytlů s plastem 
a od domů se sváží i bioodpad. 
Velkoobjemový odpad mají 
lidé možnost uložit bezplatně 
v Morkovicích ve sběrném dvo-
ře. I přesto však musí obec řešit 
to, že někteří lidé vyhazují odpad 
tam, kam vůbec nepatří a navíc 
na cizí pozemek. 

„Obecní pracovníci vyvezli 
několik vleček odpadu z černé 
skládky. Jednalo se o 8,5 tuny. 
Někdo vyhodil pneumatiky, sta-
vební suť, elektroniku, kusy ná-
bytku, plastů i železa. Bohužel 
se tak děje pravidelně a my pak 
máme práci i starosti navíc,“ řekla 
starostka Pavlína Procházková.

Obci tak vznikají zbytečné 
náklady. Pracovníci by v dobu, 
kdy uklízeli nepořádek po ne-
ukázněných občanech, mohli 
dělat něco jiného, užitečnějšího. 
Odvoz zaplatí obec ze svého 
rozpočtu, takže jí vznikají další 
náklady. Finanční prostředky vy-
naložené na svoz a odklízení by 

šly využít efektivněji.
I když se oproti minulým létům 

počet černých skládek snížil, stá-
le ještě je jich po obcích dost.

„Žádáme občany, aby odváže-

li odpad na místa tomu určená. 
Také si prosím všímejte, když 
uvidíte někoho, kdo vyhazuje 
odpad tam, kam nemá,“ vyzvala 
starostka. 

Už dlouho se v obci mluví 
o opravě fotbalového hřiště. 
Místní fotbalový tým TJ Počeni-
ce - Tetětice má v tabulce skvě-
lé výsledky, nicméně travnatá 
plocha potřebuje nový systém 
zavlažování i trávník. Jenže obec 
se nemůže pustit do práce, do-
kud nejsou vyřešené majetkové 
vztahy. Bizardní totiž je, že upro-
střed hřiště leží pozemek o vý-
měře 961 m² a starostka Pavlína 
Procházková se už několik měsí-
ců marně snaží zjistit, komu po-
zemek vlastně patří. 

Už v minulosti starostka ob-
držela od Státního pozemkové-
ho úřadu dokument, ve kterém 
se píše, že pozemek patří státu. 

Starostka proto v oficiální žá-
dosti odeslané 23. října 2018 
navrhla, že si obec pozemek od 
státu odkoupí. 25. října obdržela 
odpověď, že úřad celou záleži-
tost prověřil, a že obci nevznikl 
žádný nárokový převod, a proto 
se žádost zamítá. Dále byly zjiš-
těny pochybnosti o správnosti 
příslušnosti hospodařit s majet-
kem státu pro Státní pozemkový 
úřad. Proto se osloví Úřad pro 
zastupování státu ve věcech 
majetkových, který vyhotoví lis-
tiny nutné k převodu příslušnos-
ti hospodařit s majetkem státu. 
10. ledna 2019 byla odeslána 
žádost na Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových, 

kde obec opětovně žádá o od-
kup pozemku uprostřed hřiště. 
Hned 14. ledna přišla odpověď, 
že se žádost prověřuje. Starostka 
příslušný úřad navštívila třikrát, 
ale bohužel pořád není jasný 
závěr. Nyní je podána žádost na 
určení příslušnosti hospodařit 
s pozemkem u ministerstva ze-
mědělství. Nyní se čeká na jejich 
vyjádření. 

Starostka se i nadále snažila zís-
kat informace o hřišti a dohledat 
například kolaudační rozhodnu-
tí, doklady ke stavbě a k jejímu 
užívání a vlastnictví. Proto oslo-
vila Státní okresní archiv v Kro-
měříži, zda se nějaké dokumenty 
nenacházejí v jejich archiváliích. 

„Podařilo se mi získat dokument, 
kde je napsáno, že 22. července 
1965 byla provedena kolaudace 
a hřiště bylo předáno do užívání 
TJ Družstevník Rozkvět. Na zákla-
dě písemnosti věřím tomu, že už 
nebude nic bránit v převodu po-
zemku pod obec,“ řekla starostka 
Pavlína Procházková. Starostka 
nyní čeká na vyjádření přísluš-
ných úřadu. Co se týče projek-
tu na opravu hřiště, tak už jsou 
i vypracovány cenové nabídky 
na dodavatele. Jak již ale bylo ře-
čeno, dokud nebudou vyřešeny 
majetkové vztahy, nelze se do 
rekonstrukce pustit. 

texty: Jana Hlavinková
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FASÁDA MATEŘSKÉ ŠKOLY PLESNIVÍ, PROJDE OPRAVAMI 

POLICISTÉ ŘEŠILI TRESTNÉ ČINY I 34 PŘESTUPKŮ 

DÁRCI KRVE

Fasáda Mateřské školy v Te-
těticích potřebuje opravit. 
Vlivem nekvalitně odvedené 
práce a povětrnostních podmí-
nek dochází k tomu, že fasáda 
plesniví. Na některých místech 
i opadává. 

„V rozpočtu jsme vyčlenili 
peníze na opravu, počítáme 
s tím, že fasádu budeme dělat 
během letních prázdnin, kdy 
nejsou v budově děti,“ nastíni-
la plány starostka Pavlína Pro-

cházková. 
Obec už má dodavatele, vy-

brala nejnižší cenovou nabíd-
ku, kterou doložila firma z Frýd-
ku-Místku. 

Dojde k oplachu stávající fa-
sády a tlakovému mytí a pene-
traci, aby se zabránilo průniku 
vlhkosti do fasády. Finálně 
bude povrch natřený silikono-
vou barvou ve dvou vrstvách.

Cena díla je 123 755 Kč bez 
DPH. 

Obvodní oddělení policie Mor-
kovice má na starost také Poče-
nice-Tetětice. V loňském roce tak 
v obci díky tomu proběhlo několik 
dopravně bezpečnostních akcí 
zaměřených na dodržování bez-
pečnosti silničního provozu a také 
na cyklisty. Policisté řešili i krádeže, 
podvod a pár přestupků.

Za loňský rok tak policisté při 
dopravních kontrolách udělili 
39 blokových pokut, nejčastěji 
za překročení povolené rychlos-
ti, nepřipoutání bezpečnostním 
pásem a za držení mobilního 
telefonu při jízdě. V Počenicích 

bylo uděleno 24 blokových po-
kut, v Tetěticích 15. Dále policisté 
v Počenicích řešili 6 přestupků 
proti občanskému soužití, je-
den proti majetku a 3 přestupky 
proti obecně závazné vyhlášce. 
V Tetěticích 2 přestupky proti 
občanskému soužití, 2 proti ma-
jetku, jeden proti nemocenské-
mu pojištění a jeden přestupek 
k proti obraně zvířat. Obyvatelé 
se také dopustili trestných činů, 
například podvodu, ohrožování 
výchovy dítěte a krádeží. 

Krádežím můžete předcházet
V loňském roce došlo ve dvou 

rodinných domech ke krádeži, 
v jednom případě bylo majiteli 
odcizeno auto, v druhém mo-
torka. Pachatele se doposud 
nepodařilo vypátrat. Majitelé 
domů, garáží a aut můžou sami 
předcházet krádežím tím, že ne-
budou pachatelům usnadňovat 
přístup. Není na místě zbyteč-
ná panika, stačí pouze dodržo-
vat základní zásady. Například 
nenechávat zaparkovaná auta 
odemčená, a to ani v případě, 
že majitelé jsou doma. Také ne-
zapomínat cennější předměty 
ve vozidlech. Garáže, kůlny či 

vrata taktéž zamykat a nenechá-
vat přes noc na zahradě volně 
ležet dražší zahradní techniku. 
Když budete v létě odjíždět na 
dovolenou, nechlubte se na so-
ciálních sítích kam a na jak dlou-
ho jedete. Poproste příbuzné 
či sousedy, aby vám pravidelně 
vybírali schránku a nenechávejte 
pootevřené například okýnko do 
sklepa. V posledních letech také 
narůstá trestných činů spácha-
ných na internetu, kdy například 
kupující neobdrží předem zapla-
cené zboží.

texty: Jana Hlavinková

Krev je nejcennější tekutina na světě, kterou přes veškerý 
vědecký pokrok nelze jakkoliv nahradit. Darování krve je 

jedinečným darem člověka člověku. Dárce vstupuje do léčby 
nemocného  a pomáhá zachránit jeho život. 

Uvedení pánové darovali na oddělení 
Transfuzní služby a hematologie 

Kroměřížské nemocnice, a. s., 

bezplatně krev.

Josef  Gröpl – 130 krát,

Petr Kocián – 80 krát,

Michal Vaněk – 60 krát.

Za tento ušlechtilý čin děkuje starostka a zastupitelé obce. 

Obec Počenice-Tetětice 
Vám přeje pohodové 

VELIKONOCE,
ať je strávíte bez zbytečného stresu z pečení, 

malování vajíček a uklízení.

Hlavně si odpočiňte a oslavte svátky jara 
v rodinném kruhu. 

Vlivem plísně není fasáda žlutá, ale šedá. 
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ZOPAKOVALI JSME NEJVĚTŠÍ ÚSPĚCH V HISTORII NAŠEHO FOTBALU

TURISTÉ BYLI V CETECHOVICÍCH 
A V PŘEROVĚ 

ROZPIS FOTBALOVÝCH UTKÁNÍ 
OKRESNÍ PŘEBOR MUŽŮ - JARO 2019

Rok 2019 začal pro tělovýchov-
nou jednotu výroční valnou hro-
madou, na níž byl zvolen nový 
pokladník klubu. Stala se jím Ivana 
Lejsalová a vedení bude nadále 
působit ve složení: Josef Hrušák 
mladší, Vladimír Zbořil mladší, Zde-
něk Novák, Roman Cigánek a Iva-
na Lejsalová. Na valné hromadě 
byl mimo jiné řešen i neutěšený 
stav fotbalového hřiště, které patří 
k nejhorším v okrese. Vedení fotba-
lového klubu požádalo obec Po-
čenice-Tetětice, jako vlastníka po-
zemku, o pomoc při řešení situace. 
Fotbalové hřiště je totiž využíváno 
nejen fotbalisty, ale i dobrovolný-
mi hasiči, základní školou a přístup 
na hřiště mají i všichni občané na-
šich obcí. Je to místo, kde můžou 
trávit své volnočasové aktivity.    

Do přípravy na jarní část sezóny 

vstoupil fotbalový tým na konci 
ledna, trenérskou záštitu nad námi 
převzal opět Jiří Janecký. Na kon-
ci února se uskutečnilo tradiční 
kondiční soustředění v Horní Lid-
či, kterého se zúčastnilo 19 hráčů. 
V zimní přípravě jsme ze čtyř zá-
pasů zaznamenali tři výhry (Bez-
měrov 4:1, Švábenice 5:3, Pačlavice 
4:6, Zlobice 2:0), vše ale směřovalo 
k semifinále poháru Okresního fot-
balového svazu proti Záhlinicím, 
které se odehrálo 24. března na 
našem hřišti. Po výhře 2:1 jsme se 
dostali do finále a zopakovali jsme 
tak prozatím největší úspěch v his-
torii počenické kopané – finálovou 
účast poháru Okresního fotbalo-
vého svazu v roce 2011 proti Ky-
selovicím. Naším soupeřem bude 
nyní rezerva Kvasic a finále se v le-
tošním roce odehraje ve středu 8. 

května od 16:30 hodin pravděpo-
dobně na hřišti v Kvasicích.         

Jarní mistrovská fotbalová 
utkání začala 31. března, náš tým 
v prvním zápase dokázal zvítězit 
v Břestu 2:1 a navázal tak na úspěš-
ný podzim, ve kterém skončil v ta-
bulce na 4. místě. Sezóna končí 23. 
června domácím utkáním proti 
Záhlinicím. Tradičním vrcholem 

léta bude Memoriál Jaromíra Pěn-
číka, jenž začne druhé čtvrtstoletí 
své historie. Turnaj se bude konat 
v sobotu 20. července 2019.    

Aktuální informace o TJ na-
leznete na našich internetových 
stránkách http://www.tjpocenice-
-tetetice.cz nebo na našich face-
bookových stránkách. 

text: J. Hrušák

Klub českých turistů Mor-
kovice pravidelně organizuje 
vycházky a výlety. Letos se tak 
každý, kdo se chtěl podívat na 
zajímavé místo, popovídat si 
a zapomenout na všední staros-
ti, mohl účastnit už dvou výletů. 
První se konal již v únoru, kdy se 
turisté vypravili do Cetechovic. 
Odtud si udělali třináctikilome-
trovou vycházku polními cesta-
mi kolem Chlumu, přes Hoštice 
a Strašnou do Morkovic.

V březnu se turisté vydali pro 
změnu do Přerova. Prošli si na-
učnou vlastivědnou stezku Pře-
rovským luhem. Stezka na dva-
nácti kilometrech lesních pěšin, 
chodníků a polních cest provází 
rozmanitými ekosystémy podél 
řeky Bečvy a upozorňuje na 
místní zajímavosti.

Trasa začíná asi 500 m od 
historického centra města. Je 
dostupná pěšky a na většině 
své trasy i na kole. Není fyzicky 
náročná. Má dva okruhy. Zelený 
v délce 12 kilometrů a zkráce-

ný červený okruh 5 kilometrů. 
Stezka turisty seznámila s desít-
kami rostlinných i živočišných 
druhů, navštívili národní přírod-
ní rezervaci Žebračka i kulturní 
památku park Michalov.

Žebračka představuje unikát-
ní pozůstatek původně rozsáh-
lých lužních lesů v údolní nivě 
Bečvy. Střídají se zde měkké 
luhy s vrbami a topoly, tvrdé 
luhy s dubem, jasanem, javo-
rem klenem a lípou a duboha-
břiny. Nejvhodnějším obdobím 
pro pozorování květeny lužního 
lesa je jaro, kdy celý les rozkvete.

Žebračka patří mezi nejstarší 
rezervace v regionu. Její rozloha 
činí 227,6 hektarů a tvoří ji lesní 
komplex přibližně obdélníko-
vého tvaru mezi Bečvou, Pře-
rovem a železniční tratí Přero-
v-Hranice. V posledních letech 
20. století zde bylo pozorová-
no 139 druhů ptáků, z toho 79 
hnízdících.

text: Jana Hlavinková

 

Rozpis fotbalových utkání okresní přebor mužů – jaro 2019 
 

 
KOLO DATUM UTKÁNÍ ZAČÁTEK ODJEZD/ 

SRAZ 
     
 

16. 
 

NE 
      Břest - Počenice  15:00 h 13:15 h 

31. 3. 
 

17. 
 

NE 
Počenice - Němčice 15:30 h 13:45 h 

07. 4. 
 

18. 
 

NE 
 Chvalčov - Počenice 15:30 h 13:00 h  

14. 4. 
 

19. 
 

SO 
   Počenice - Těšnovice 16:00 h 14:15 h 

20. 4. 
 

20. 
 

NE 
   Kvasice B - Počenice    16:00 h 14:00 h 

28. 4. 

21. NE    Počenice - Zborovice 16:30 h 14:45 h 05. 5. 
OFS  

FINÁLE 

ST     Kvasice B - Počenice    16:30 h 14:30 h 
08. 5. 

 

22. 
 

NE 
 Skaštice B - Počenice    13:00 h 11:15 h 

12. 5. 
 

23. 
 

NE Počenice - Mrlínek 17:00 h 15:15 h 
19. 5. 

24. NE Zdounky - Počenice 17:00 h 15:30 h 26. 5. 
 

25. 
 

SO      Počenice - Střílky 17:00 h 15:15 h 01. 6. 
 

26. 
 

SO  Komárno - Počenice 17:00 h 14:30 h 08. 6. 
 

14. 
 

NE      Počenice - Lubná 17:30 h 15:45 h 16. 6. 
 

15. 
 

NE      Počenice - Záhlinice 17:30 h 15:45 h 23. 6. 
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KOZLI OVLÁDLI TABULKU ZLÍNSKÉ LIGY 

TURNAJE VE STOLNÍM TENISE ZE ZÚČASTNILO 13 HRÁČŮ 

Florbalisté Kozla dotáhli svůj 
návrat do nejvyšší regionální 
soutěže. Zaváhal v podstatě 
pouze jednou a suverénně ovlá-
dl tabulku Zlínské ligy. Jelikož 
podobně jako v řadě sportů 
je nejtěžší obhájit titul, popř. 
se po sestupu okamžitě vrátit 
do vyšší soutěže, zaslouží áčko 
Kozla velkou pochvalu.  Herně 
i výsledkově se zvedla i rezerva 
Kozla. Důvěra trenéra Michaj-
loviče v mladé hráče nese své 
ovoce a výsledkem je skvělé 7. 
místo a poslední čtyři zápasy 
sezóny bez porážky. Mužské od-
díly poslední březnový den svoji 
sezónu ukončily, a nyní mohou 
spřádat plány na příští rok. Áčko 

bude chtít navázat na suverénní 
výkony, a i ve vyšší soutěži hrát 
významnou roli. Progres Kozlí 
rezervy lze očekávat, neboť sta-
bilní kádr by měl zůstat až na ta-
lentovaného Dofka pohromadě. 

Nelze opomenout též mládež-
nické týmy, a to juniory a doros-
tence. Obě družstva sice ve svých 
kategoriích nehrají o čelo tabul-
ky, ale každá výhra a povedený 
turnaj zvedají jejich sebevědomí 
a další výkony. Mládež má v Koz-
lu dveře otevřené a mladí spor-
tovci na Kroměřížsku zase mají 
zájem o to hrát florbal závodně 
v zavedeném týmu. 

text: M. Michajlovič

Pod záštitou Tělovýchovné 
jednoty Počenice-Tetětice se 
v sobotu 27. ledna konal v tě-
locvičně v Počenicích tradiční 
turnaj ve stolním tenise. Třináct 
účastníků bylo rozděleno do 

dvou skupin, z nichž se vygene-
rovaly skupiny o celkové umístě-
ní. Do finálové skupiny o 1. - 4. 
místo postoupili vítězové skupin 
Jablunka a Vlha, doplnili je z dru-
hých míst Trávníček a Jiří Horák. 

Ve finálové skupině bez ztráty 
kytičky obhájil loňské prvenství 
Pavel Jablunka z Morkovic před 
Jiřím Horákem a Davidem Vlhou. 
Turnaje se účastnilo i pět dětí, 
z nichž nejlepším byl Vojtěch 

Borovka. Poděkování patří obec-
nímu úřadu, firmě KTO Hulín, 
firmě Cykloop Morkovice a tělo-
výchovné jednotě, kteří věnovali 
ceny pro všechny zúčastněné.   

text: Josef Hrušák
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PŘEDJAŘÍ SE V MATEŘINCE V TETĚTICÍCH VYDAŘILO 
Konec zimy ve školce patřil 

období masopustu a tradicím, 
které k němu náleží. Nejprve 
jsme si uspořádali nefalšované 
zabíjačkové hody a na živé „paší-
ky“ jsme se šli na vlastní oči po-
dívat na místní statek. Nasmažili 
jsme hromadu sladkých koblih 
pro medvěda, kterého k nám do 
školky přivedl medvědář s har-

monikářem. Tančilo se, zpívalo 
a bylo řádně veselo.

Když se konečně ozvalo jaro, 
vyrazili jsme na průzkum zjistit, 
kde rostou kočičky. Březen je 
také měsícem knihy, proto jsme 
navštívili tetětickou knihovnu. 

Definitivní rozloučení se zim-
ním časem proběhlo během 
tradičního vynášení Moreny, 

kterou jsme za doprovodu pís-
ní a říkadel utopili v nedalekém 
potoce.

Opět nás navštívil pan Forejt 
a jeho zábavně vzdělávací po-
řad o zubní hygieně. Také k nám 
začaly chodit čtecí babičky, kte-
ré dětem před odpočinkem pře-
četly své oblíbené pohádky.

Mezitím kreslíme, tvoříme 

a vyrábíme. Zpíváme a hrajeme 
si a předškoláci se připravují do 
školy. Chodíme na hřiště a po 
polích honíme zajíce.

Pojedeme na výlet do Muzea 
Kroměřížska, budeme pozná-
vat velikonoční tradice a brzy 
se zase vydáme na výpravu do 
lesa. A všichni už se těšíme na 
nová dobrodružství. 
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V NAŠÍ ŠKOLE ZAVEDEME FORMATIVNÍ HODNOCENÍ 

POHÁDKOVÉ ČAROVÁNÍ 
ANEB HRNEČKU VAŘ 

HASÍME, HOŘÍ!

Příští školní rok zavádíme v Zá-
kladní škole Počenice takzva-
né formativní hodnocení. Je to 
rozumný kompromis mezi ob-
sáhlým slovním hodnocením 
a striktním hodnocením znám-
kami.  Obě metody lze kombino-
vat s přihlédnutím k potřebám 
a vývoji dítěte a snazším propo-
jením se stávajícím klasifikačním 
řádem.

Současné trendy hodnocení 
žáků preferují pozitivní motivaci, 
nepoužívání přímé kritiky a pod-
porují snahu o bezstresovou ko-
munikaci s dítětem. Jako všech-
no, má i takovéto hodnocení 
svá pro a proti. Málokdy se rodič 

ve slovním hodnocení orientu-
je, často založí vysvědčení bez 
přečtení a je v klidu. Nemusí nic 
řešit. Dítě přece prospívá a nemá 
trauma z kritiky. Naopak ohod-
notit žáka známkou může být 
velmi obtížné vzhledem k origi-
nalitě každého jedince.

Formativní hodnocení:
- Je průběžné.
- Poskytuje okamžitou zpětnou 

vazbu.
- Radí, jak napravovat chyby.
- Podporuje spravedlivost.
- Zvyšuje školní úspěšnost.
- Navozuje atmosféru bezpečí.
- Vytváří prostor pro individuál-

ní i skupinové konzultace.
- Zapojuje žáky do procesu výu-

ky a hodnocení.
- Preferuje „AHA- EFEKT“ a hle-

dání vlastní cesty poznání.

Bližší informace: 
- Karlova univerzita Praha, Starý 

K., Formativní hodnocení
- web: www.zsms.pocenice.cz

Návštěvy předškoláků ve výu-
ce prvního ročníku jsou pro mne 
i děti vítaným zpříjemněním. Ka-
marádi a kamarádky se potkají 
ve zcela jiném prostředí, školáci 
se předvedou, školkáčci se otr-
kají. Jak to ale udělat, aby setkání 
nebyla jen o učení a o škole? Jed-
noduše! Půjčím si od pohádkové 
babičky kouzelný hrnek a zkusím 
s dětmi čarovat.  Uprostřed ko-
berce trůní tajemný košík zakrytý 
šátkem a děti pronáší zaklínadlo 
„Hrnečku vař!“ Ručky krouží nad 
košíkem, ve třídě je hrobové ti-
cho. První odvážlivec vsune ruku 
pod šátek a radostně kýve hla-
vou, že je hrnek pod šátkem hor-

ký.  Několik dalších ho následuje 
a ze strachu, že se bude i u nás ve 
třídě opakovat scénář známé po-
hádky, děti na hrníček pokřikují, 
aby vařit přestal.  Když odklopím 
pokličku, údiv nezná mezí. Kaše 
je vážně až po okraj. A musí se 
ochutnat! Je báječná, pohádko-
vá a zmizí závratnou rychlostí. 
Ledy jsou prolomeny, děti se 
uvolnily a zbytek času jsou ve-
selé a nadšeně se mnou pracují 
na pohádkových úkolech. Poče-
nická mateřinka i děti z Tetětic 
si čarování užívaly. Pohrály si se 
školáky a slíbily, že za námi zase 
přijdou. Už teď se na ně těšíme.

text: Hana Mrhálková

Hoří naše nadšení pro akci 
„Hasík“, která se stala každoroční 
součástí výuky o integrovaném 
záchranném systému. Povídá-
ní vedou „profíci“ z Hasičského 
záchranného sboru Morkovi-
ce, já jako učitelka se do toho 
nemontuji.  Děti pak machrují, 
že ví něco víc než já, poučují 
a opravují a mají nehoráznou 
radost z mých chyb. Akce si zís-
kala všeobecnou oblibu, nejob-

líbenější je pak řádění v areálu 
sboru v Morkovicích. Hasičské 
auto odolává brutálním útokům 
zvědavců, poblíž stojící třešeň se 
mění pod proudy vody ve vrbu 
a žáci v armádu invalidů v na-
fukovací matraci. Dopoledne 
uteče neskutečně rychle, avšak 
poznatky a vědomosti si ucho-
váme díky názorným ukázkám 
mnohem déle. Děkujeme.

text: Hana Mrhálková
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SVAZ ŽEN USPOŘÁDÁ NĚKOLIK OBLÍBENÝCH AKCÍ
V lednu jsme již potřetí uspo-

řádaly společenský ples se skupi-
nou EXPO PENZION. O dva měsí-
ce později jsme měly vydařenou 
oslavu mezinárodního dne žen. 
Na programu byla módní pře-
hlídka jarních modelů z buti-
ku Krásná móda Zlechov paní 
Vladimíry Čožíkové. V mezičase 
měly vystoupení mažoretky Fan-
page z Uherského Ostrohu pod 
vedením paní Zuzany Svinkové. 
K tanci a poslechu hrál Martin 
Procházka. Bohaté občerstve-
ní a dárek pro každou příchozí 
ženu byl samozřejmostí.

29. března jsme se sešly na 
výroční valné hromadě. Shrnuly 
jsme loňský rok a připravily plán 
na letošní rok, což bylo hlavním 
tématem. Našimi hosty byli jako 
obvykle ti, co nám celoročně po-

máhají.
V měsíci květnu se opět zapo-

jíme do prodeje květinek v rámci 
Českého dne proti rakovině, kde 
se již tři roky po sobě v prodeji 
umísťujeme na stupních vítězů. 
V loňském roce se v naší vesnici 
prodalo 160 květinek s celko-
vým výnosem 6 670 Kč. Byl to 
nádherný výsledek hlavně díky 
vám všem. 25. května zahájíme 
sezónu v Ořechovém sadu s naší 
oblíbenou skupinou EXPO PEN-
ZION. 8. června se uskuteční Dět-
ský den, také v Ořechovém sadu 
s bohatým programem pro děti. 
K dispozici bude skákací hrad, 
malování na obličej a spousta 
jiné zábavy. 15. června pořádá-
me zájezd do polské Osvětimi 
a Krakova, 19. června pojedeme 
na divadelní představení „Dva 

úplně nazí muži“ do Uherského 
Hradiště. V pátek 9. srpna uspo-
řádáme druhou taneční zábavu 
v Ořechovém sadu, tentokrát se 
skupinou TIP TOP Q. 24. srpna se 
zúčastníme oslav výročí kostela 

Svatého Bartoloměje v Počeni-
cích a v odpoledních hodinách 
připravujeme Benefiční koncert. 
Výtěžek bude věnován na opra-
vu varhan.

text: J. Sedlaříková 
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HASIČI Z POČENIC MĚLI VALNOU HROMADU, KARNEVAL I PLES
Od vydání posledního čísla 

Zpravodaje obce Počenice-Tetě-
tice uběhl nějaký ten pátek a za 
námi je několik společenských 
a kulturních akcí pro děti i do-
spělé. 

Na výroční valné hromadě 
jsme ocenili naše členy medailí 

V lednu jsme na výroční valné 
hromadě za hojné účasti členů 
Sboru dobrovolných hasičů Po-
čenice a hostů zhodnotili loňský 
rok. Jak je již tradicí, že vždy na 
začátku výroční valné hromady 
uctíme minutou ticha památku 
zesnulých členů našeho sboru. 
Následovala zpráva o činnosti 
přednesená starostou sboru bra-
trem Liborem Novákem. Zprávu 
o činnosti mladých hasičů před-
nesla sestra Barbora Bubeníčko-
vá. Se zprávou o hospodaření 
za rok 2018 přítomné seznámila 
sestra Jitka Herodková a zprá-
vu revizora přednesl bratr Pavel 
Kunčar. Hlasováním jsme si také 
odsouhlasili plán práce na le-
tošní rok. V závěru oficiální části 
výroční valné hromady byli naši 
členové oceněni věrnostní me-
dailí za členství ve sboru. Jednalo 
se o paní Pavlínu Procházkovou, 
Michaelu Jurovou, pana Lukáše 
Navrátila, Ivana Marka a Jose-
fa Otevřela. Na samotný závěr 
sbor přistoupil k poděkování za 
reprezentaci. Jak jste se mohli 
dočíst v předchozím zpravodaji, 
muži i ženy postoupili přes okrs-
kové a okresní kolo v požárním 
sportu do krajského kola ve Va-
lašském Meziříčí. Výbor sboru 

si velmi cení zájmu o hasičský 
sport a především je pyšný na 
vzornou reprezentaci našich 
týmů. Jako poděkování věnova-
lo všem účastníkům malý věcný 
dárek. Děvčata také malým věc-
ným dárkem poděkovala svému 
trenérovi panu Pavlu Kunčarovi 
za jeho trpělivost, ochotu a čas, 
který jim věnuje.

Tým žen: Lenka Tomalová, 
Dana Foltýnová, Šárka Králíková, 
Michaela Jurová, Nikola Kocha-
níčková, Eliška Otevřelová, Jitka 
Herodková, Adéla Jarošová, Petra 
Jarošová, Hana Kaňová

Tým mužů: Josef Otevřel, Sta-
nislav Jura, Lukáš Navrátil, Marcel 
Tichánek, Daniel Janoštík, Ri-
chard Janík, Petr Horák, Vojtěch 
Kaňa, Jan Otevřel, Petr Jaroš

Atmosféra hasičského plesu 
byla skvělá

V pátek 18. ledna jsme v naší 
obci odstartovali plesovou sezó-
nu. I přes nikterak hojnou účast 
byla atmosféra skvělá. K tanci 
a poslechu jako tradičně zahrá-
la skvělá hudební formace Karel 
Gott Revival Morava. Tak jako 
v minulém roce, i letos bylo zpes-
třením plesu vystoupení mladých 
tanečnic a tanečníků z M Dance 
Crew z Kroměříže pod vedením 
Marka Meluzína a Jitky Dedkové. 
Tímto chceme poděkovat všem, 
sponzorům, místním i okolním 
podnikatelům a také občanům, 
kteří přispěli věcnými cenami do 
hasičské tomboly. Vaší podpory si 
velmi vážíme. Výherce první ceny 
si může dopřát chvíle odpočinku 

a relaxu v Rožnovských pivních 
lázních.

Ostatkový průvod se konal 
i v malém počtu

V sobotu 2. března se uskuteč-
nil ostatkový průvod obcí. I přes 
krásné slunečné počasí a přízni-
vé teploty jsme se sešli ve velmi 
skromném počtu sedmi členů. 
Občany jsme nemohli zklamat, 
a proto jsme se vydali na pochod 
obcí. Jako vždy byli spoluobčané 
velmi štědří a pohostinní, za což 
jim mnohokrát děkujeme.

Na karnevalu mají děti rok 
od roku hezčí masky

Sobota 23. března byla ve zna-
mení dětského karnevalu. Akce 
se konala za finanční podpory 
obce Počenice-Tetětice, za což 
velmi děkujeme. Přípravám kar-
nevalu pro děti jsme věnovali 
jako vždy poměrně dost času 
a úsilí. Již od samého rána bylo 
patrné, že sobotní den bude přát 
krásnému teplému a slunnému 
počasí, a tak se v nás začaly vzbu-

zovat obavy, zdali mezi nás něja-
ké to dítko zavítá. Před čtrnáctou 
hodinou se sál otevřel návštěv-
níkům a po několika minutách 
se naše obavy z neúčasti rozply-
nuly. Byli jsme potěšeni, jak vel-
ké množství návštěvníků i přes 
krásné slunečné odpoledne při-
šlo mezi nás. Rozmanitost pře-
krásných masek, mezi nimiž se ta 
nejlepší vybírala opravdu velmi 
těžko, protože kreativita dětí a ro-
dičů předčila předchozí léta. Po 
úvodním společném tanečku se 
nám všechny masky představily 
a následně jsme si zahráli několik 
kolektivních her, jako například 
Kuba řekl, Židličky, Papír pod nož-
ku a podobně. V průběhu odpo-
ledne byly děti za účast při hrách 
odměňovány sladkostmi. Nechy-
běla ani tombola o krásné ceny 
a … přijel i kouzelník, kterého 
děti a nejen ty, sledovaly se zata-
jeným dechem. Na závěr svého 
představení dětem vyráběl pro 
potěšení jako tradičně zvířátka 
z balónků. 

text: SDH Počenice
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OSLAVÍME VÝROČÍ 250 LET 
OD POSVĚCENÍ KOSTELA SVATÉHO 
BARTOLOMĚJE V POČENICÍCH

VELIKONOCE JSOU HLAVNÍM SVÁTKEM CÍRKEVNÍHO ROKU

VELIKONOČNÍ BOHOSLUŽBY 

V letošním roce si připomeneme 250 
let od posvěcení kostela svatého Barto-
loměje v Počenicích. Slavnost se bude 
konat v sobotu 24. srpna, právě na svátek 
našeho patrona.

Kostel v Počenicích již nutně potřebuje 
opravit fasádu. Protože na opravu fasády 
celého kostela nejsou finanční prostřed-
ky, farnost se rozhodla, že v první etapě 
opraví alespoň průčelí kostela s věží. 
Opravy uhradí přímo farnost z příspěvků 
farníků z minulých let. Stavba lešení byla 
uhrazena z dotace Obce Počenice – Tetě-
tice ve výši 30 000 korun.

Práce na opravě budou zahájeny 
ihned, jakmile to dovolí počasí tak, aby-

chom vše stihli včas dokončit.
Mimo opravy fasády kostela, pokračuje 

i sbírka na opravu počenických varhan. 
Začátkem dubna činila výše sbírky 32 
000 korun. Polovinu částky tvoří výtěžek 
z adventního koncertu, druhá polovina 
jsou příspěvky farníků a návštěvníků kos-
tela.

Všichni občané budou včas informo-
váni o programu oslavy na internetových 
stránkách obce, na obecních vývěskách 
a pozvánkách, které budou rozneseny 
přímo do poštovních schránek. Již nyní 
jsou všichni občané i návštěvníci srdeč-
ně zváni.

text: Jitka Trávníčková

Vážení občané Počenic a Te-
tětic, milí přátelé a farníci. Mno-
hým z Vás je známo, že Velikono-
ce jsou svým původem svátkem 
jara. Již však Židé dali „kananej-
skému pohanskému svátku jara“ 
zcela nový význam svátkem 
Paschy. Křesťané pak rozpoznali 
v tajemství Velikonoc opravdové 
jaro – život je silnější než smrt, 
strnulost hrobu je proměněna 
v kvetoucí zahradu. 

Již od počátku církve byly Ve-
likonoce hlavním a ústředním 
svátkem církevního roku. Po ce-
lých 50 dní slavili křesťané vzkří-
šení Pána, radovali se z toho, že 
láska zvítězila nad smrtí; takže 
skrze vzkříšení již máme podíl 
na naplněném životě Božího 
Syna. Pouta, která brání naše-

mu životu, se rozvazují. Skrze 
vzkříšení objevujeme ve svém 
těle a v duši nový život. Přesto 
však mnozí zůstávají raději ležet 
v hrobě svého strachu a rezigna-
ce, svých zklamání a zranění. 
Zařídili se v hrobce, protože mají 
strach ze života. Ano, pochyb-
nosti v závažných rozhodnutích 
jsou běžným průvodním jevem 
při každém rozhodování.  

Existuje Bůh, a nebo ne?
Dějiny potvrzují, že Boží Syn, 

Ježíš Kristus, přemohl smrt, je 
nad ní vítězem. V důsledku to-
hoto vítězství je otevřena i naše 
cesta. Křesťané mají pro posí-
lení víry i zkušenost církve. Pra-
menem jejich snažení, zdrojem 
účinnosti svátostí, důvodem 

platnosti jejich morálních zásad 
je živý Ježíš Kristus. On přinesl 
radostnou zvěst o blízkosti mi-
losrdného Boha – Otce, který je 
právě přítomen v jejich slabosti, 
v pádu, v osamocení. Smrtí Ježíše 
Krista by vzala za své i představa 
milosrdného Boha. Vždyť vzkří-
šení je definitivním potvrzením 
moci nesmírné něžné služebné 
Boží lásky. Všichni křesťané se 
mají ztotožnit se svatým Petrem 
a hlásat lidu, že skrze Ježíše Krista 
dosáhne odpuštění hříchu ka-
ždý, kdo v něho věří. Ale koho 
dnes zajímá hřích a jeho od-
puštění? Odpověď je však jasná: 
„Koho hřích nezajímá, tím méně 
nějaké odpuštění, je mrtvý.“  

Ježíš Kristus zemřel a vstal 
z mrtvých za spásu celého světa, 

za spásu všech lidí - a tuto sku-
tečnost nelze změnit. Lze se k ní 
nehlásit. Lze ji ignorovat. Použi-
ji-li přísné teologické formulace, 
pak: „Vzkříšení mrtvých, které 
křesťané vyznávají v krédu, za-
hrnuje celého člověka a není ni-
čím jiným než rozšířením zmrt-
výchvstání Krista za všechny lidi.“

A tak Vám všem, Vašim rodi-
nám, blízkým a přátelům přeji, 
a při mši svaté vyprošuji, ať ve-
likonoční Světlo Boží radosti 
vstoupí natrvalo do vašeho nit-
ra, srdce, slov, pohledu a do va-
šich vztahů ke všem bližním. Ať 
je pro všechny Zmrtvýchvstalý 
Kristus stálým vzorem v boles-
tech i radostech celého našeho 
společenství. 

text: Jan Kulíšek

Farnost / kostel Květná neděle 
(14.4.)

Zelený čtvrtek 
(18.4.)

Velký pátek 
(19.4.)

Vigilie 
(20.4.)

Neděle 
(21.4.)

Pondělí 
(22.4.)

Rataje 11:00 20:00 20:00 20:00 11:00 11:00

Filiální kostel Věžky --- --- --- --- 18:00 ---

Počenice 9:30 18:00 18:00 18:00 9:30 ---

Zlobice 8:00 16:00 16:00 22:00 8:00 8:00
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Činnost našeho sboru jsme 
v letošním roce zahájili výroční 
valnou hromadou, která se ko-
nala v sobotu 12. ledna.  Hodno-
tili jsme  aktivity  loňského roku 
a naplánovali jsme úkoly na le-
tošní rok.

Další naší akcí je již tradiční 
„Vodění medvěda“. V sobotu 2. 
března se účastníci sešli v „ha-
sičárně“ a za doprovodu našich 
dvou harmonikářů vyrazili do 
víru masopustního veselí. V prů-
vodu různých masek nechyběla 

ani živá ovečka, která byla zpes-
třením hlavně pro děti. Hospo-
dyňky  si zatančily s medvědem 
a odměnou bylo bohaté občers-
tvení a taky něco tekutého, nej-
více švestkového. Masopust je 
předzvěstí blížících se Velikonoc.  

Přejeme všem krásné prožití 
svátků jara.

Všechny srdečně zveme 30. 
dubna na Slet čarodějnic a čaro-
dějů na „Učiteláku“ a 10. srpna na 
Hasičský výlet v Tetěticích.

   

Klub českých turistů, odbor Morkovice 
pořádá v sobotu 27. 4. 2019 

32. ročník turistického pochodu 

Morkovské véšlap 

                      

 

 

Trasy: 7, 12, 20, 25, 35 a 50 km 
 


